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EESTUDISALA CEA HA TRASLLADAT EL NEGUIT DEL COL·LECTIU

La Confederació Empresarial
(CEA) va informar ahir que
“comparteix” el neguit expressat
per part del col·lectiu empresa-
rial fruit de l’enquesta d’activitats
econòmiques de les empreses
que impulsa el departament
d’Estadística. La quantitat d’in-
formació que es demana ha ge-

nerat queixes i la intervenció de
la CEA, que va recordar a Estadís-
tica que part de la informació re-
clamada ja està recollida en els
comptes anuals que les empreses
lliuren. El departament hauria
accedit a revisar de quina infor-
mació ja es disposa per tal que no
sigui necessari tornar a adjuntar-
la. L’enquesta d’activitats econò-
miques s’adreça aleatòriament a
1.600 empreses. 

Una enquesta d’Estadística
sobre activitats econòmiques
provoca queixes empresarials 

REDACCIÓ
Andorra la Vella

Jaume Bartumeu no serà el candi-
dat a cap de Govern de Progressis-
tes-SDP a les eleccions nacionals
de la primavera que ve. L’exlíder
de l’executiu entre el 2009 i el 2011
va descartar ahir presentar-se per
encapçalar la llista nacional per
motius personals i professionals,
malgrat els cants de sirena que
apuntaven a un possible retorn.
Davant d’aquesta renúncia, el pre-
sident dels progressistes va avan-
çar en una roda de premsa que ha
proposat al conseller de Cultura
de Sant Julià de Lòria, Josep Roig,
ser el líder d’SDP en els pròxims
comicis, ja que l’actual conseller
general, Víctor Naudi, ha decidit
fer una “pausa”, sense deixar la po-
lítica de manera activa.

“El Consell General requereix
dedicació exclusiva i, sincera-
ment, no estava en situació per
qüestions personals i professio-
nals”, va dir el president de la for-
mació, que sí que es planteja se-
guir mantenint el càrrec de
màxim dirigent del partit a mitja
jornada. “Volem demostrar que
SDP no és només el partit de Jau-
me Bartumeu”, va dir l’excap de
Govern, que considera que Roig
és una persona “ben preparada” i
li va garantir que estarà “ben
acompanyat”. “El considerem més
ben preparat que alguns dels can-
didats proclamats”, va afirmar Bar-
tumeu, que va fer la proposta al
conseller del comú lauredià di-
lluns.

LAURÈDIA EN COMÚ, A LA REELECCIÓ
Segons el mateix excap de Go-
vern, Roig va comunicar ahir al
cònsol major de Sant Julià de Lò-
ria, Josep Miquel Vila,  la propos-
ta dels progressistes per encapça-
lar-ne les llistes, que comportaria
que deixés la corporació. En
qualsevol cas, Vila va dir que ha-
via rebut “algun comentari infor-

mal”, però va felicitar Roig. Preci-
sament ahir, Laurèdia en Comú
va anunciar a través de Twitter
que es tornarà a presentar a les
eleccions comunals de finals de
l’any que ve. 

Bartumeu creu que Roig ac-
ceptarà i, de fet, l’objectiu de la
formació és proclamar-lo com a
candidat coincidint justament
amb la celebració del consell na-
cional, prevista per a 15 de des-
embre. En preguntar-li si presen-

taran llistes territorials, Bartu-
meu va explicar que no tenen
pensat presentar candidatures a
Sant Julià de Lòria, la Massana i
Canillo. Sí que treballen per anar
de bracet amb candidats inde-
pendents a Andorra la Vella, Es-
caldes-Engordany, Encamp i Or-
dino. Una altra opció seria donar
suport a alguna altra llista “amb
marca blanca” i que proposi un
“redreçament”. Bartumeu, que
admet que el paper d’SDP és ob-
tenir representació al Consell i te-
nir un paper rellevant per formar
majories, va explicar que no faran
cap “contraposició frontal contra
ningú”. Va admetre que l’objectiu
és “trencar” la majoria actual de
DA i arrribar a pactes d’“estat”
amb “corresponsabilitat”. Per
tant, no descarta un eventual
pacte amb el PS o L’A, que l’han
deixat fora de l’acord  per a les te-
rritorials.

Els progressistes proposen a Josep Roig que encapçali la candidatura

Bartumeu descarta ser el cap
de llista d’SDP a les eleccions

ENRIC REVUELTA/ARNALD SANLLEHY
Andorra la Vella

EPOLÍTICAALAURÈDIA EN COMÚ TORNARÀ A PRESENTAR-SE A LES COMUNALS

ARXIU

Jaume Bartumeu

“Considerem [Josep
Roig] més ben preparat
que alguns dels
candidats proclamats”

PRESIDENT DE PROGRESSISTES-SDP

QUÈ HA DIT

El conseller general del Partit
Socialdemòcrata (PS) Pere Ló-
pez ha alertat que manca de re-
cursos destinats al centre d’aco-
llida d’infants de la Gavernera
repercuteix negativament en els
nens i adolescents internats.
Per aquest motiu, va presentar
una pregunta oral sobre el fun-

cionament del centre. López
també va formular una pregun-
ta centrada en el projecte del fu-
tur centre de reeducació inten-
siva. 

D’altra banda, el conseller ge-
neral va criticar que els premis
Ramon Llull hagin passat a tenir
un “caràcter residual”, i va pre-
sentar una pregunta perquè
aquesta qüestió sigui abordada
a la sessió de control a Govern.

El PS alerta sobre la “manca
de recursos” al centre
d’acolliment de la Gavernera

REDACCIÓ
Andorra la Vella

POLÍTICAAI PREGUNTA PELS PREMIS RAMON LLULL

El director general de l’Oficina
de les Nacions Unides a Gine-
bra, Michael Moller, va inaugu-
rar ahir una escultura comme-
morativa del 70è aniversari de
la Declaració dels Drets Hu-
mans, a la plaça de l’Hospital
Nostra Senyora de Meritxell.
Durant l’acte, un grup d’unes
deu persones va protestar a fa-
vor de la despenalització de l’a-
vortament. Encapçalats per la
presidenta d’Stop Violències,
Vanessa Mendoza, els manifes-
tants, en silenci, van aixecar
mocadors, on s’hi podia llegir
Avortarem, així com una petita
pancarta amb lema Hear me too

(Escolta’m a mi també). Men-
doza va explicar que, aprofitant
la celebració oficial, van voler
“reivindicar els drets humans
de les dones, que en aquest país
encara no en tenim”. “Ens ha
semblat que aquesta exposició
a l’aire lliure amb personalitats
competents era el lloc ideal”, va

argumentar. A l’acte hi va assis-
tir el cap de Govern, Toni Martí,
el síndic general, Vicenç Mateu
o el ministre de Salut, Carles Ál-
varez, entre d’altres. Álvarez va
afirmar que “som molt respec-
tuosos i tothom té el dret a rei-
vindicar” i va recordar “la pos-
tura institucional”.

Protesta feminista per
l’avortament en la visita
d’un directiu de l’ONU 

CARLOS GALLARDO
Escaldes-Engordany

CLÀUDIA CAMPOS

SOCIETATAACCIÓ DEL COL·LECTIU STOP VIOLÈNCIES 

Carles Álvarez

“[Al Govern] Som molt
respectuosos i tothom
té el dret a reivindicar
[allò que consideri]”

MINISTRE DE SALUT

Vanessa Mendoza

“[Reivindiquem] Els
drets humans de les
dones, que en aquest
país encara no tenim”

PRESIDENTA D’STOP VIOLÈNCIES

QUÈ HAN DIT

Marian Sanchiz



